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BR.0012.6.3.2024 

Protokół posiedzenia 
Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 

Rady Miasta Gliwice kadencji 2018-2023, przedłużonej do 30.04.2024 r. 
w dniu 12 marca 2024 r., godz. 15.30 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa otworzyła posiedzenie Komisji, powitała gości 
oraz radnych i zaproponowała przyjęcie następującego porządku obrad: 

1) Rozbudowa infrastruktury sportowej dla dzieci i młodzieży. 

2) Sprawy bieżące. 

Nie zgłoszono uwag do zaproponowanego porządku obrad. 

W posiedzeniu udział wzięli: Zastępca Prezydenta Miasta Aleksandra Wysocka, Naczelnik 
Wydziału Kultury i Sportu Stella Zaborowska-Nawrath, Naczelnik Wydziału Edukacji Mariola 
Bucher, Dyrektor Miejskiego Zarządu Usług Komunalnych Justyna Małek oraz pracownik 
Wydziału Edukacji.  

Ad 1) Rozbudowa infrastruktury sportowej dla dzieci i młodzieży.  

Zastępca Prezydenta Miasta Aleksandra Wysocka przekazała, że przedstawione 
zostanie podsumowanie inwestycji, które zostały zrealizowane w 2023 r., tych które są 
w trakcie realizacji, a także zaplanowanych do zakonczenia w 2024 r. Projekty te 
realizowane były i są przez różne wydziały Urzędu Miejskiego, a także miejskie jednostki 
organizacyjne. Zestawienie wszystkich przedsięwzięć zostanie przesłane członkom Komisji. 

Naczelnik Wydziału Kultury i Sportu Stella Zaborowska-Nawrath przekazała 
informację dotyczącą największych inwestycji w zakresie modernizacji i rozbudowy 
gliwickiej infrastruktury sportowej dla dzieci i młodzieży w latach 2023-2024. W 2023 r. 
zrealizowano następujące projekty: 

• modernizacja boiska sztucznego przy Zespole Szkół Ogólnokształcących nr 5 –
wymiana sztucznej nawierzchni, wyposażenie oraz remont oświetlenia – wartość: 2 
mln 71 tys. zł; 

• modernizacja basenu w Zespole Szkolno-Przedszkolnym nr 9 – wartość 466 tys. zł; 

• strefa sportowo-rekreacyjna przy Zespole Szkół Ogólnokształcących nr 14 – wartość: 
509 tys. zł; 

• budowa siłowni zewnętrznej na placu zabaw przy ul. Bekasa/Pliszki – wartość: 
159 tys. zł; 

• budowa boiska do gry w teqball na skwerze 700-lecia Ligoty Zabrskiej – wartość: 
190 tys. zł; 

• budowa boiska do siatkówki plażowej przy ul. Niezapominajki – wartość: 141 tys. zł; 

• budowa pumptracka przy ul. Wielkiej Niedźwiedzicy – wartość: 384 tys. zł; 

• uzupełnienie infrastruktury sportowej przy Zespole Szkół Ogólnokształcących nr 8 – 
wartość: 153 tys. zł; 

• budowa boisk sportowych w Sośnicy – II etap inwestycji, w ramach którego 
m.in. dokończono prace związane z budową boiska do gry w piłkę nożną/ręczną 
plażową oraz wykonano 6 miejsc postojowych wraz z drogą techniczną do boiska – 
wartość: 787 tys. zł; 

• modernizacja układu chłodniczego na Lodowisku „Tafla” przy ul. Akademickiej 29 – 
wartość: 1 mln 669 tys. zł.  
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Łącznie w 2023 r. na inwestycje w infrastrukturę sportową wydatkowano 6,5 mln zł.  

Na 2024 r. zaplanowano realizację następujących inwestycji: 

• budowa hali sportowej w Szkole „Filomata” przy ul. Bojkowskiej 20A (sala została 
otwarta 11 marca 2024 r.) – wartość: 8 mln 668 tys. zł; 

• modernizacja basenu szkolnego w Zespole Szkolno-Przedszkolnym nr 9 (projekt 
i realizacja) – przewidywana wartość: 750 tys. zł; 

• modernizacja sali gimnastycznej i zaplecza sportowego w Zespole Szkół 
Ogólnokształcących nr 7 – przewidywana wartość: 720 tys. zł; 

• modernizacja sali gimnastycznej z zapleczem w Zespole Szkół 
Techniczno-Informatycznych – przewidywana wartość: 950 tys. zł; 

• modernizacja sali sportowej w Zespole Szkół Łączności – przewidywana wartość: 2 mln 
519 tys. zł; 

• doposażenie placu zabaw przy Szkole Podstawowej nr 8 – przewidywana wartość: 
405 tys. zł – realizacja w ramach Gliwickiego Budżetu Obywatelskiego 2024; 

• modernizacja sali gimnastycznej w Szkole Podstawowej nr 7 – przewidywana wartość: 
469 tys. zł – realizacja w ramach Gliwickiego Budżetu Obywatelskiego 2024; 

• adaptacja pomieszczeń na siłownię w Szkole Podstawowej nr 28 – przewidywana 
wartość: 337 tys. zł – realizacja w ramach Gliwickiego Budżetu Obywatelskiego 2024; 

• budowa boiska do gry w pickleball przy Szkole Podstawowej nr 41 – przewidywana 
wartość: 130 tys. zł – realizacja w ramach Gliwickiego Budżetu Obywatelskiego 2024; 

• budowa pełnowymiarowego boiska piłkarskiego ze sztuczną nawierzchnią wraz 
z drenażem i pompownią wód opadowych, przyłączem kanalizacji deszczowej, 
instalacją oświetlenia terenu i ogrodzeniem w rejonie ul. Wiślanej w Sośnicy – 
przewidywana wartość: 4 mln 620 tys. zł – realizacja w ramach Gliwickiej Inicjatywy 
Lokalnej – planowane wykonanie całości zadania do końca 2024 r.; 

• wykonanie dokumentacji technicznej dotyczącej budowy zespołu boisk 
wielofunkcyjnych przy ul. Literatów – przewidywana wartość: 150 tys. zł; 

• wykonanie aktualizacji dokumentacji technicznej dotyczącej budowy boiska z trawy 
naturalnej przy ul. Fiołkowej – przewidywana wartość: 20 tys. zł; 

• wykonanie dokumentacji technicznej dotyczącej rozbiórki trybuny ziemnej, wykonania 
nowej trybuny stalowej, adaptacja budynku na cele socjalne przy boisku piłkarskim 
przy ul. Lekarskiej – przewidywana wartość: 100 tys. zł; 

• rozbudowa obiektu sportowego przy ul. Orkana – przewidywana wartość: 828 tys. zł 
– realizacja w ramach Gliwickiej Inicjatywy Lokalnej – planowane wykonanie całości 
zadania do końca 2024 r.; 

• budowa parku street workout przy ul. Rolników – przewidywana wartość: 225 tys. zł 
– realizacja w ramach Gliwickiego Budżetu Obywatelskiego 2024; 

• montaż urządzenia zabawowego oraz typu street workout przy 
ul. Ciesielskiej/Tokarskiej – przewidywana wartość: 145 tys. zł – przewidziane do 
realizacji w ramach dofinansowania oraz środków własnych Miejskiego Zarządu Usług 
Komunalnych; 

• budowa parku trampolin przy ul. Wielickiej – przewidywana wartość: 260 tys. zł – 
realizacja w ramach Gliwickiego Budżetu Obywatelskiego 2024; 

• modernizacja placu zabaw na skwerze Bottrop – przewidywana wartość: 539 tys. zł – 
przewidziane do realizacji w ramach dofinansowania oraz środków własnych Miejskiego 
Zarządu Usług Komunalnych; 
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• rozbudowa ośrodka sportowego przy ul. Sportowej – przewidywana wartość: 
400 tys. zł (wkład miasta) – realizacja w ramach Gliwickiej Inicjatywy Lokalnej; 

• modernizacja boisk szkolnych przy Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego 
przy ul. Kozielskiej 1 – przewidywana wartość wg szacunku z 2022 r.: 2 mln 33 tys. zł 
– realizacja uzależniona jest od uzyskania dofinansowania zewnętrznego; 

• uzupełnienie infrastruktury sportowej przy Zespole Szkół Ogólnokształcących nr 8 – 
przewidywana wartość: 205 tys. zł; 

• budowa zaplecza boiska sportowego przy ul. Parkowej – przewidywana wartość: 
750 tys. zł – w 2024 r. planowana jest aktualizacja dokumentacji projektowej; 

• wyposażenie strzelnicy wraz z  modernizacją istniejących pomieszczeń w IV Liceum 
Ogólnokształcącym – przewidywana wartość: 3 mln 306 tys. zł – zadanie 
dofinansowane z Ministerstwa Obrony Narodowej w kwocie 2 mln 106 tys. zł – 
planowany termin realizacji: do końca 2024 r. (zgodnie z wymogami dofinansowania); 

Łączna wartość inwestycji zaplanowanych do realizacji w 2024 r. wynosi ok.28,5 mln zł. 

Zastępca Prezydenta Miasta Aleksandra Wysocka dodała, że większość inwestycji 
oparta jest o środki z budżetu miasta (w ramach Gliwickiego Budżetu Obywatelskiego, 
Gliwickiej Inicjatywy Lokalnej oraz innych zwykłych trybów finansowania inwestycji).  

Radny Marcin Kiełpiński wyraził zadowolenie ze skali gliwickich inwestycji 
w infrastrukturę sportową dla dzieci i młodzieży i poprosił o uszczegółowienie informacji 
dotyczącej boiska przy ul. Lekarskiej.  

Dyrektor Miejskiego Zarządu Usług Komunalnych Justyna Małek przekazała, że 
obiekt ten dysponuje starym zapleczem treningowym, więc projekt przewiduje nowe 
zagospodarowanie przestrzeni na tym obiekcie, budowę nowych trybun oraz szatni. 
Aktualnie znajdują się one pod trybunami, a w planach jest zagospodarowanie tej 
przestrzeni na powierzchnie magazynowe. W 2024 r. wykonana zostanie dokumentacja 
techniczna. 

Radny Marcin Kiełpiński zapytał, jakie są plany na 2025 r.  

Dyrektor Miejskiego Zarządu Usług Komunalnych Justyna Małek odpowiedziała, 
że wszystko zależy od wyników przetargów. Projekt dotyczący rozbudowy obiektu przy 
ul. Sportowej może zostać przesunięty na 2025 r., to duża inwestycja, być może uda się 
pozyskać dofinansowanie zewnętrzne. To samo dotyczy boiska przy ul. Fiołkowej, 
konieczna jest aktualizacja dokumentacji projektowej. Być może w 2025 r. rozpocznie się 
realizacja tej inwestycji. 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa zauważyła, że projekt ten już dosyć długo 
czeka na realizację, niezbędna jest tylko aktualizacja dokumentacji technicznej i zapytała, 
czy możliwe jest rozpoczęcie prac wykonawczych jeszcze w 2024 r.  

Dyrektor Miejskiego Zarządu Usług Komunalnych Justyna Małek odpowiedziała, 
że jeżeli pojawią się oszczędności na innych zadaniach, to jest to możliwe. Jest jeden 
większy problem, to kwestia przyłączenia do systemu nawadniającego. Przedsiębiorstwo 
Wodociągów i Kanalizacji poinformowało o zbyt niskim ciśnieniu wody i być może będzie 
konieczne pociągnięcie nowej nitki.  

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa przekazała, że składa wniosek o jak 
najszybsze rozpoczęcie realizacji tej inwestycji, jak tylko pojawi się taka możliwość.  

Radny Marcin Kiełpiński zapytał, czy możliwe jest, aby w 2025 r. przystąpić do realizacji 
projektu modernizacji boiska sportowego przy ul. Fizyków. 

Zastępca Prezydenta Miasta Aleksandra Wysocka przekazała, że obiekt ten jest 
dzierżawiony przez Klub Sportowy Carbo Gliwice i w związku z tym możliwa jest realizacja 
tej inwestycji w ramach Gliwickiej Inicjatywy Lokalnej, konieczna jest tylko inicjatywa 
Klubu. 
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Radny Marcin Kiełpiński przyznał, że zachęca Klub do zainicjowania takiego działania.  

Naczelnik Wydziału Kultury i Sportu Stella Zaborowska-Nawrath poinformowała, 
że możliwe, że w 2025 budowana będzie sala szermiercza. Docierają informacje, 
że zostanie ogłoszony program, który być może umożliwi finansowanie tego zadania 
ze środków zewnętrznych. Wówczas możliwa będzie budowa obiektu w 2025 r.,  

Zastępca Prezydenta Miasta Aleksandra Wysocka dodała, że miasto Gliwice uzyskało 
już pozwolenie na budowę, a w 2024 r. planowane jest przeprowadzenie montażu 
finansowego tej inwestycji.  

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa zapytała, czy na 2025 r. planowana jest 
realizacja tego projektu.  

Zastępca Prezydenta Miasta Aleksandra Wysocka odpowiedziała, że jest to duża 
inwestycja, nietypowa, ale ważna dla miasta. 

Radna Katarzyna Kuczyńska-Budka zapytała, jaki jest jej szacunkowy koszt.  

Naczelnik Wydziału Kultury i Sportu Stella Zaborowska-Nawrath odpowiedziała, 
że sprawdzi tę informację i przekaże Komisji, gdyż kosztorys był dosyć dawno wykonany.  

Radny Adam Michczyński zapytał, gdzie hala ta będzie zlokalizowana i które kluby oraz 
stowarzyszenia będą mogły z niej korzystać. 

Naczelnik Wydziału Kultury i Sportu Stella Zaborowska-Nawrath odpowiedziała, 
że wszystkie kluby będą mogły z niej korzystać. Obecnie doszło do połącznia klubów, tak 
by mogły współpracować, osiągać wysokie wyniki w szermierce i osiągnąć efekt synergii. 

Radna Katarzyna Kuczyńska-Budka zapytała, co rozumie się pod pojęciem synergii, 
czy to oznacza, że pomiędzy klubami jest pełna współpraca i czy obiekt ten na pewno 
powstanie przy ul. Warszawskiej, gdyż z rozmowy z Dyrektorem Zespołu Szkół Łączności 
wynika, że jest problem z podmakaniem tego terenu. 

Naczelnik Wydziału Kultury i Sportu Stella Zaborowska-Nawrath odpowiedziała, 
że kluby szermiercze działają na zasadzie porozumienia, w celu podwyższania poziomu 
sportowego wśród dzieci i młodzieży, od 2020 r., od kiedy weszła w życie uchwała 
określająca kierunki rozwoju sportu w Gliwicach. Miasto Gliwice zachęcało kluby 
i stowarzyszenia sportowe do obierania takiego kierunku działania. Zakłada się, że 
w przyszłości podmioty te będą korzystać ze wspólnej infrastruktury. Nie jest 
przewidywana zmiana lokalizacji obiektu, pozwolenie na budowę dotyczy terenu przy 
ul. Warszawskiej.  

Radna Katarzyna Kuczyńska-Budka poprosiła o potwierdzenie, że kluby funkcjonują 
wspólnie i taki sposób działania spotyka się z aprobatą wszystkich zainteresowanych 
podmiotów i żaden z nich nie ma wątpliwości. 

Naczelnik Wydziału Kultury i Sportu Stella Zaborowska-Nawrath odpowiedziała, 
że nie pamięta, aby do wydziału docierały skargi dotyczące sposobu podziału dotacji 
pomiędzy gliwickimi klubami szermierczymi.  

Radna Agnieszka Filipkowska zapytała, czy projekt przewiduje modernizację 
czy budowę nowego obiektu sportowego dla szermierzy. 

Zastępca Prezydenta Miasta Aleksandra Wysocka odpowiedziała, że będzie to nowy 
obiekt na terenie obok Zespołu Szkół Łączności.  

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa zapytała, czy na 2025 r. przewidziane 
są jeszcze jakieś inwestycje. 

Naczelnik Wydziału Edukacji Mariola Bucher odpowiedziała, że w 2025 r. 
kontynuowane będą prace związane z modernizacją Zespołu Szkół Łączności, gdyż 
wszystkich nie uda się zakończyć w 2024 r. Jednocześnie planowana jest budowa boiska 
przy Zespole Szkół Ekonomiczno-Technicznych, gdyż jest to jedyna placówka bez 
nowoczesnego obiektu sportowego. To zadanie może być rozważane do wprowadzenia do 
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budżetu na 2025 r. Zgłoszona została także potrzeba remontu parkietu w Centrum 
Sportowo-Kulturalnym „Łabędź”. W 2024 r. w tym obiekcie modernizowany będzie system 
klimatyzacji.  

Radny Marcin Kiełpiński zapytał o tereny znajdujące się przy szkole przy ul. Sikorskiego 
(pozyskane od Spółki Restrukturyzacji Kopalń), nic się na nich nie dzieje od kilkunastu lat, 
a teren ten mógłby zostać wykorzystany na budowę boiska (inwestycja taka została 
zgłoszona do Gliwickiego Budżetu Obywatelskiego w 2023 r., jako zadanie ogólnomiejskie), 
które jest tam bardzo potrzebne.  

Brak kolejnych pytań i uwag ze strony członków Komisji. 

Ad 2) Sprawy bieżące. 

Komisja zapoznała się z następującymi dokumentami: 

a) Prośba o wskazanie członka komisji konkursowej w ramach organizacji konkursu 
fotograficznego „Gliwice w Unii – Unia w Gliwicach” (w aktach sprawy 
BR.0012.16.7.2024). 

Do udziału w pracach komisji konkursowej Komisja wytypowała radną Agnieszkę 
Filipkowską. 

b) Pismo byłego członka Zarządu Stowarzyszenia Piłki Ręcznej Sośnica Gliwice (w aktach 
sprawy BR.0012.16.5.2024) – Komisja przyjęła do wiadomości. 

c) Prośba o wskazanie członka komisji konkursowej na dyrektora Szkoły Podstawowej 
nr 13 w Gliwicach (w aktach sprawy BR.0012.16.6.2024).  

Do udziału w pracach komisji konkursowej Komisja wytypowała radną Krystynę Sowę. 

d) Prośba o wskazanie członka komisji konkursowej na dyrektora Państwowej Szkoły 
Muzycznej I i II stopnia (w aktach sprawy BR.0012.16.6.2024). 

Do udziału w pracach komisji konkursowej Komisja wytypowała radną Krystynę Sowę. 

e) Odpowiedź w sprawie postępowania w sprawie działalności Stowarzyszenia Piłki 
Ręcznej Sośnica Gliwice (w aktach sprawy BR.0012.16.5.2024) – Komisja przyjęła 
do wiadomości. 

Naczelnik Wydziału Kultury i Sportu Stella Zaborowska-Nawrath dodała, że pismo 
mieszkańca dotyczące działalności Stowarzyszenia Piki Ręcznej Sośnica Gliwice jest 
aktualnie analizowane, czy w świetle okoliczności, jaką jest umorzenie przez organy 
postępowania w tej sprawie, Urząd Miejski ma obowiązek ponownego zgłoszenia sprawy 
do prokuratury. 

Brak pytań ze strony członków Komisji. 

(***) 

Komisja przyjęła protokół posiedzenia, które odbyło się 20 lutego 2024 r. 
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(***) 

Kolejne posiedzenie Komisji odbędzie się 19 marca 2024 r., godz. 15.30. Tematyka 
posiedzenia: druki sesyjne; sprawy bieżące. 

Na tym zakończono posiedzenie Komisji. 

Protokołowała 

(-) Katarzyna Golonka 
Przewodnicząca Komisji 

Edukacji, Kultury i Sportu 

(-) Krystyna Sowa 
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